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Protokół nr XII/2025 
z Sesji Rady Gminy Gardeja 
z dnia 26 marca 2025 roku 

 

Obrady rozpoczęto 26 marca 2025 o godz. 15:30 w Gminnym Ośrodku Kultury w Gardei   

ul. Sportowa 7 a zakończono o godz. 19.00 tego samego dnia. 

Ad. pkt. 1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwarcia obrad XII Sesji Rady Gminy dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Pani Lucyna  
Deja-Kowalska słowami: 

„Otwieram obrady XII Sesji Rady Gminy Gardeja”.  
 
 
Stan radnych Rady Gminy   - 15 
Obecnych zgodnie z listą obecności  - 14 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu. 
Nieobecna – Joanna Gniazdowska  

 
 Ponadto obecni byli:  
     -  Wójt Karolina Nowak  
     -  Z-ca wójta Marzena Gimińska 
     -  Skarbnik Joanna Nadolecka 
     -  Sekretarz Piotr Widz 
     -  Kierownik Referatu Oświaty – Justyna Chudek 
     -  Radca Damian Gawrycki  

 
 Ad. pkt. 2. Przedstawienie porządku obrad. 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie jego prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie między sesjami. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Zapytania Sołtysów. 

6. Sprawozdanie rzeczowo- finansowe z realizacji budżetu Biblioteki Publicznej Gminy 

Gardeja za 2024 rok. 

7. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2024 rok. 

8. Sprawozdanie z działalności Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w 

Gardei za 2024 rok. 

9. Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej w Gardei za 2024 rok. 



                        

                 Rada Gminy Gardeja 
                        82-520 Gardeja, ul. Kwidzyńska 27  

                        tel. 0-55 262 40 63, fax 0-55 262 40 55 

 

 

2 

 

10. Sprawozdanie rzeczowo-finansowe z realizacji budżetu Ochotniczych Straży Pożarnych 

za 2024 rok.  

11. Sprawozdanie rzeczowo-finansowe z realizacji budżetów szkół za 2024 rok. 

12. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie utworzenia Związku Powiatowo - Gminnego Powiślańska Komunikacja, 

b) w sprawie przyjęcia statutu Związku Powiatowo-Gminnego Powiślańska Komunikacja, 

c) w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji oraz trybu przeprowadzania 

kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji udzielonych niepublicznym 

szkołom podstawowym placówkom wychowania przedszkolnego, 

d) w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Gardeja na rok 2025”, 

e) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego pomiędzy 

Miastem i Gminą Łasin a Gminą Gardeja w zakresie zbiorowego zaopatrzenia i 

odprowadzania ścieków, 

f) w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Gardei. 

g) w sprawie powołania Komisji Konkursowej do przeprowadzenia konkursu na 

stanowisko kierownika Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w 

Gardei, 

h) w sprawie uchwalenia statutów Sołectw Gminy Gardeja, 

i) w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy Gardeja środków 

stanowiących fundusz sołecki, 

j) w sprawie ustanowienia jednorazowego wsparcia rzeczowego „Wyprawka dla 

Maluszka”, 

k) w sprawie skargi na wybory sołtysa w sołectwie Otłówko, 

l) w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Gardeja na rok 2025, 

m) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gardeja na lata 2025-2030. 

13. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

14. Zapytania i wolne wnioski. 

15.  Zamknięcie obrad sesji. 

 

Nikt nie wniósł żadnych uwag do porządku sesji.  

Na sesji pojawił się nowy dzielnicowy Mateusz Falkowski. Przedstawił radnym i mieszkańcom 

swój zakres obowiązków i działania.  

 

Ad.pkt.3. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie między sesjami. 

Pani Wójt Karolina Nowak przedstawiła sprawozdanie. 

Ad.pkt.4. Interpelacje i zapytania radnych. 



                        

                 Rada Gminy Gardeja 
                        82-520 Gardeja, ul. Kwidzyńska 27  

                        tel. 0-55 262 40 63, fax 0-55 262 40 55 

 

 

3 

 

Radny Zbigniew Lidak -  Pani mówi, że znaleźliście złoty środek na polepszenie naszych dróg w 

gminie. Jaki to jest złoty środek? 

Wójt Karolina Nowak - Na większości zebrań po wskazaniu kwoty na remont dróg w danym 

sołectwie, sołtysi, Rada Sołecka, a także mieszkańcy podejmowali decyzję o zakupie płyty 

Jumbo, które docelowo chcą kłaść na swoich drogach, żeby odchodzić powoli od stosowanego 

do tej pory kamienia. Sołtysi chcą zbierać takie płyty i odcinkami naprawiać drogi w ten sposób. 

Urząd jakby przychylił się do tego. Na Pana zebraniu powiedziałam że takie miejscowości jak 

Pana wskazywały na to, że należy m.in. utrzymać szkoły podstawowe w gminie Gardeja i na 

dzień dzisiejszy również ze środków gminnych muszę zabezpieczyć środki, co jest moim 

obowiązkiem na utrzymanie tych szkół. I w tym momencie nie ma możliwości, żeby w tym roku 

taka droga została dokończona, ze środków gminnych oczywiście. 

Radny Zbigniew Lidak – W  inny latach do tych szkół dokładaliśmy tyle samo, ale zawsze tam 

jedna, dwie drogi były robione i jakoś starczało. Tu akurat przytoczę Pani słowa z ubiegłego 

roku, z dwóch lat, z trzech lat, z pięciu. Pani zawsze mówiła, że środki do pozyskania, jest ich po 

czubek nosa, tylko trzeba umieć pozyskać. 

Wójt Karolina Nowak - Są bardzo ważne potrzeby, między innymi jesteśmy w przeddzień 

decyzji, gdzie pozyskamy środki na stację uzdatniania wody w Czarnem Górnem. Taki wniosek 

został przez nas złożony i dzisiaj dostałam informację, że musimy uzupełnić braki, bo 

prawdopodobnie te środki pozyskamy w wysokości tam około 5 mln zł. Na trzy pojazdy dla osób 

z niepełnosprawnościami Mamy zabezpieczone 150 tysięcy, resztę pokrywa PFRON. Niespełna 

800 tysięcy na remont trzech ośrodków zdrowia w gminie Gardeja. Dla nas też ważne jest to, 

żeby m.in. powstała droga Cygany - Otłowiec, która już dawno, była brana pod uwagę. 

Radny Dariusz Szudziński - Na jakim etapie jesteśmy właśnie z regulaminami kąpielisk i 

parkingów?  

Wójt Karolina Nowak - Taki regulamin będzie przygotowany na sesję Rady Gminy w kwietniu, 

czyli przed sezonem. 

Radny Łukasz Kowalczyk - Co z orlikiem w Gardei, czy on rusza niedługo? 

Wójt Karolina Nowak - Nie ma w tym roku środków na animatora orlika. Będzie on dostępny 

dla mieszkańców po prostu popołudniami. Według uznania dzieci będą musiały przebywać w 

tym czasie z opiekunami prawnymi na terenie Orlika. 

Radny Zbigniew Lidak - Były prowadzone rozmowy w sprawie świetlicy w sołectwie Zebrdowo 

czy coś w tym kierunku się dzieje? 

Wójt Karolina Nowak – Sołtys zaplanował kwotę na projekt ale później stwierdził, że najpierw 

należy dokonać ewentualnej zamiany działek lub pozyskania działkę na budowę świetlicy.  

Radny Jarosław Kubajek – Ośrodek w Czarnem Dolnem zakupiliśmy grzejniki ale one chyba tak 

do końca tam nie zdają egzaminu o co chodzi z tym piecem tam? 

Wójt Karolina Nowak - Po kontroli okazało się, że umiejscowienie tego oleju opałowego i 

dostarczanie oleju opałowego do tego pieca jest absolutnie niezgodne z przeznaczeniem. 
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Radny Jarosław Kubajek - Jakie ustalenia wyszły odnośnie bieżni po spotkaniu z członkiem 

PZPN-u. 

Wicewójt Marzena Gimińska - Pierwotnie plan rozbudowy stadionu naszego, polegał na tym, 

że miała być udoskonalona płyta boiska natomiast dookoła miały być bieżnie wykonane ze 

specjalnego materiału. Pan z PZPN-u zaproponował, że gdybyśmy trochę powiększyli płytę 

boiska, to wtedy na tym stadionie mogłyby się odbywać mecze IV-ligowe, może byłyby też 

organizowane tutaj spotkania kadrowe. 

Radna Kamila Walasek - W Wandowie obecnie nie ma lekarza. Czy jest szansa na kogoś, kto by 

mógł przyjmować pacjentów? 

Katarzyna Reguła - Doktor Michalewicz jest od poniedziałku w szpitalu. Pacjenci są 

przyjmowani w Gardei i dzisiaj byli przyjmowani w Czarnem Dolnem. Najprawdopodobniej 

będzie jutro lekarz. 

Ad.pkt.5. Zapytania sołtysów. 

Sołtys Marian Arbszajtys -  Pani Wójt powiedziała, że było spotkanie z przedstawicielami 

Nadleśnictwa Jamy. Czy zapadły jakieś decyzje odnośnie ulicy Dębowej, to jest 360-350 metrów. 

Wójt Karolina Nowak - Akurat to spotkanie, w którym brałam udział, było zorganizowane w 

kwestii planowania lasu i tam nie było nawet żeby ten temat poruszyć.  

Sołtys Wacław Mroczek - W imieniu mieszkańców ulicy Długiej chodzi o interwencję u 

użytkownika gruntów przy tej drodze, który uprawiając ziemię zasypuje notorycznie rów 

odwadniający wzdłuż tej drogi. 

Wójt Karolina Nowak - Bardzo proszę, o zgłaszanie tego typu spraw na bieżąco do urzędu bo 

jeżeli Państwo będziecie czekać do sesji na zgłoszenie takich informacji, to przedłuża tylko czas 

wykonania takiej czynności. 

Przewodnicząca Lucyna Deja – Kowalska - Zmienię troszkę harmonogram, poproszę żeby w 

pierwszej kolejności pani Justyna Chudek przyszła, ponieważ musi pojechać już do Otłowca na 

spotkanie. To będzie sprawozdanie rzeczowo-finansowe z realizacji budżetów szkół za 2024 rok. 

Ad.pkt.11. Sprawozdanie rzeczowo-finansowe z realizacji budżetów szkół za 2024 rok. 

Sprawozdanie przedstawiła Kierownik Referatu Oświaty Justyna Chudek. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
Ad.pkt.6. Sprawozdanie rzeczowo- finansowe z realizacji budżetu Biblioteki Publicznej Gminy 

Gardeja za 2024 rok. 

Pani Kierownik Biblioteki nie mogła być obecna na posiedzeniu, swoje sprawozdanie 

przedstawiła na wspólnym posiedzeniu komisji. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
Ad.pkt.7.   Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2024 rok. 

Kierownik GOPS Elżbieta Stawarz przedstawiła sprawozdanie. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
Ad.pkt.8. Sprawozdanie z działalności Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Gardei za 2024 rok. 
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Sprawozdanie przedstawiła p.o. kierownika Katarzyna Reguła – Lubińska. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
Ad.pkt.9. Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej w Gardei za 2024 

rok. 

Sprawozdanie przedstawił kierownik ZGK Dariusz Żukowski. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
Radny Karol Gutkowski - Od pół roku jesteśmy przyłączeni do Cygan stacji, zwiększyło się 

ciśnienie tak naprawdę sieci, a w Otłowcu są stare nitki. Jedna awaria, druga awaria, dzień za 

dniem. Czy jest jakiś projekt złożony założenie nowych nitek? 

Kierownik Dariusz Żukowski - W tej chwili rzeczywiście tutaj Pan Frymark wspomniał coś o 

możliwości zrobienia tak zwanej sieci okrężnej, która by łączyła bezpośrednio Otłowiec z 

Cyganami, na pewno w tym momencie można by było myśleć o zmniejszeniu ciśnienia, a sam 

proces budowy tej sieci spowodowałby zaoszczędzenie dużej ilości energii, ponieważ sieci 

okrężne, sieci wodociągowe potrzebują dużo mniej energii na funkcjonowanie. Więc ja bym 

upatrywał w pierwszej kolejności rozwiązania tego problemu w tym ruchu, ponieważ 

przebudowa sieci wodociągowych, zresztą kanalizacyjnych, jest strasznie droga. 

Radny Łukasz Kowalczyk - Mówił Pan tutaj o inwestycji polegającej na budowie sieci 

kanalizacyjnej. Kiedy jest planowane zakończenie tego?  

Kierownik Dariusz Żukowski - Generalnie mówi Pan Klecewo – Trumieje? Planowane 

zakończenie tej pracy w miesiącu czerwcu, z tego co mi wiadomo. 

Radny Jarosław Kubajek - Pan kierownik wspomniał o wywozie 1090 kursów. Według 

sprawozdania jest to z Imhofu w Trumieje, Wilkowo, Kleczewo. To jest Wilkowo, Gardeja i z 

powrotem? Czy też brał z Trumiej i jechał sobie do Czarnego, zrzucał to... 

Kierownik Dariusz Żukowski - Jeżeli chodzi o powiedzmy frakcję taką ciężką, gęstą, to ta 

frakcja jest rzucona w miejscowości Gardeja na oczyszczalni, natomiast jeżeli chodzi o tą 

rzadszą, to na moje polecenie jest rzucona w miejscowości Czarne. Dlatego, że fizycznie nie 

bylibyśmy w stanie przy jednej beczce w ciągu dnia wywozić wszystkich zanieczyszczeń z 

wszystkich imhoffów do miejscowości Gardeja, a dodatkowo generowałoby to potrójne 

koszty, jeżeli chodzi o obsługę tych imhoffów. 

Ad.pkt.10. Sprawozdanie rzeczowo-finansowe z realizacji budżetu Ochotniczych Straży 

Pożarnych za 2024 rok.  

Sprawozdanie przedstawił Ryszard Ostrowski. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
 

Przewodnicząca Rady Lucyna Deja – Kowalska ogłosiła przerwę.   

 

Ad.pkt.12. Podjęcie uchwał : 
a) w sprawie utworzenia Związku Powiatowo - Gminnego Powiślańska Komunikacja, 

Projekt uchwały odczytała przewodnicząca Lucyna Deja – Kowalska. 
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ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Lucyna Deja-Kowalska, Dariusz Górski, Łukasz Kowalczyk, Jarosław Kubajek, Zbigniew 

Lidak, Aleksander Marszałek, Krystyna Oszkin, Henryka Poznańska, Magdalena Rosinke, 

Zuzanna Sowińska–Tissler, Rafał Szalkowski, Dariusz Szudziński, Kamila Walasek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Karol Gutkowski 

NIEOBECNI (1) 

Joanna Gniazdowska 

Uchwała nr XII/72/2025 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

b) w sprawie przyjęcia statutu Związku Powiatowo-Gminnego Powiślańska Komunikacja, 

Projekt uchwały odczytała przewodnicząca Lucyna Deja – Kowalska. 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Lucyna Deja-Kowalska, Dariusz Górski, Łukasz Kowalczyk, Jarosław Kubajek, Zbigniew 

Lidak, Aleksander Marszałek, Krystyna Oszkin, Henryka Poznańska, Magdalena Rosinke, 

Zuzanna Sowińska–Tissler, Rafał Szalkowski, Dariusz Szudziński, Kamila Walasek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Karol Gutkowski 

NIEOBECNI (1) 

Joanna Gniazdowska 

Uchwała nr XII/73/2025 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

c) w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji oraz trybu przeprowadzania 

kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji udzielonych niepublicznym 

szkołom podstawowym placówkom wychowania przedszkolnego, 

Projekt uchwały odczytała przewodnicząca Lucyna Deja – Kowalska. 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
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ZA (13) 

Lucyna Deja-Kowalska, Dariusz Górski, Łukasz Kowalczyk, Jarosław Kubajek, Zbigniew 

Lidak, Aleksander Marszałek, Krystyna Oszkin, Henryka Poznańska, Magdalena Rosinke, 

Zuzanna Sowińska–Tissler, Rafał Szalkowski, Dariusz Szudziński, Kamila Walasek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Karol Gutkowski 

NIEOBECNI (1) 

Joanna Gniazdowska 

Uchwała nr XII/74/2025 stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

d) w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Gardeja na rok 2025”, 

Projekt uchwały odczytała przewodnicząca Lucyna Deja – Kowalska. 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Lucyna Deja-Kowalska, Dariusz Górski, Łukasz Kowalczyk, Jarosław Kubajek, Zbigniew 

Lidak, Aleksander Marszałek, Krystyna Oszkin, Henryka Poznańska, Magdalena Rosinke, 

Zuzanna Sowińska–Tissler, Rafał Szalkowski, Dariusz Szudziński, Kamila Walasek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Karol Gutkowski 

NIEOBECNI (1) 

Joanna Gniazdowska 

Uchwała nr XII/75/2025 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

e) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego pomiędzy 

Miastem i Gminą Łasin a Gminą Gardeja w zakresie zbiorowego zaopatrzenia i 

odprowadzania ścieków, 

Projekt uchwały odczytała przewodnicząca Lucyna Deja – Kowalska. 

Kierownik ZGK Dariusz Żukowski omówił projekt uchwały. 

 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 
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Lucyna Deja-Kowalska, Dariusz Górski, Łukasz Kowalczyk, Jarosław Kubajek, Aleksander 

Marszałek, Krystyna Oszkin, Henryka Poznańska, Magdalena Rosinke, Zuzanna Sowińska–

Tissler, Rafał Szalkowski, Dariusz Szudziński, Kamila Walasek 

PRZECIW (1) 

Zbigniew Lidak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Karol Gutkowski 

NIEOBECNI (1) 

Joanna Gniazdowska 

Uchwała nr XII/76/2025 stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

f) w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Gardei. 

Projekt uchwały odczytała przewodnicząca Lucyna Deja – Kowalska. 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Lucyna Deja-Kowalska, Dariusz Górski, Łukasz Kowalczyk, Jarosław Kubajek, Zbigniew 

Lidak, Aleksander Marszałek, Krystyna Oszkin, Henryka Poznańska, Magdalena Rosinke, 

Zuzanna Sowińska–Tissler, Rafał Szalkowski, Dariusz Szudziński, Kamila Walasek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Karol Gutkowski 

NIEOBECNI (1) 

Joanna Gniazdowska 

Uchwała nr XII/77/2025 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

 

g) w sprawie powołania Komisji Konkursowej do przeprowadzenia konkursu na 

stanowisko kierownika Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w 

Gardei, 

Projekt uchwały odczytała przewodnicząca Lucyna Deja – Kowalska. 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Lucyna Deja-Kowalska, Dariusz Górski, Łukasz Kowalczyk, Jarosław Kubajek, Zbigniew 
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Lidak, Aleksander Marszałek, Krystyna Oszkin, Henryka Poznańska, Magdalena Rosinke, 

Zuzanna Sowińska–Tissler, Rafał Szalkowski, Dariusz Szudziński, Kamila Walasek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Joanna Gniazdowska, Karol Gutkowski 

Uchwała nr XII/78/2025 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

 

h) w sprawie uchwalenia statutów Sołectw Gminy Gardeja, 

Projekt uchwały odczytała przewodnicząca Lucyna Deja – Kowalska. 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Lucyna Deja-Kowalska, Dariusz Górski, Łukasz Kowalczyk, Jarosław Kubajek, Zbigniew 

Lidak, Aleksander Marszałek, Krystyna Oszkin, Henryka Poznańska, Magdalena Rosinke, 

Zuzanna Sowińska–Tissler, Rafał Szalkowski, Dariusz Szudziński, Kamila Walasek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Karol Gutkowski 

NIEOBECNI (1) 

Joanna Gniazdowska 

Uchwała nr XII/79/2025 stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

 

Radny Jarosław Kubajek - Sołectwo Klecewo dopiero będzie, a już mamy statut, a formalnie 

od wojewody mamy pismo, że to już jest zaakceptowane, żeby to nie było, że nie mamy 

sołectwa, a mamy już statut. 

Radca Damian Gawrycki - Jeśli chodzi o wybory, no to dopóki  te uchwały się nie pojawią na 

Dzienniku Urzędowym, to jeszcze wyborów żadnych nie możemy robić. Państwo już 

podjęliście taką uchwałę, to ona wejdzie w życie dopiero 14 dni po pojawieniu się w 

Dzienniku Urzędowym Województwa Pomorskiego. 
 

 

i) w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy Gardeja środków 

stanowiących fundusz sołecki, 

Projekt uchwały odczytała przewodnicząca Lucyna Deja – Kowalska. 

 



                        

                 Rada Gminy Gardeja 
                        82-520 Gardeja, ul. Kwidzyńska 27  

                        tel. 0-55 262 40 63, fax 0-55 262 40 55 

 

 

10 

 

Sołtys Marian Arbszajtys - Nie wiem, jak to radni do tego dzisiaj podejdą, bo proszę 

Państwa, to jest zawsze taki temat gorący, nie wiadomo co czeka sołectwa. Na spotkaniu 

rozmawialiśmy że będzie jakieś spotkanie z kimś, kto już ma fundusz sołecki, jednak do 

tego nie doszło. Myślę, że głosowanie sołtysów, którzy byli oczywiście na tym spotkaniu 

powinno być przez radnych brane pod uwagę. 

Wójt Karolina Nowak - Drodzy Państwo, jeżeli chodzi o Fundusz Sołecki i spotkanie w tej 

sprawie z sołtysami, to oczywiście obecni sołtysi wyrazili swoją wolę na ten temat, ale 

zakomunikowałam, że rozmowy będą przeprowadzone z każdym z sołtysów, tych 

nieobecnych również i obecnie mamy większość za Funduszem Sołeckim. Generalnie na 

24 sołectwa, które teraz mamy, 3 sołectwa tak naprawdę stracą, jeżeli chodzi o finanse. 

Natomiast 21 sołectw zyska kwoty od 12 tysięcy wzwyż dla swoich sołectw. Ponadto 

umożliwi i otworzy to drogę sołectwom do większej decyzyjności podejmowanych działań 

na terenie swoich sołectw. 

Sołtys Krzysztof Białkowski - Chciałbym tutaj do radnych się zwrócić z taką prośbą o 

pozytywne rozpatrzenie tego Funduszu Sołeckiego, dlatego że w tym momencie mamy 

podcinane skrzydła. Wszystko co robimy jeżeli chodzi o warsztaty, czy spotkania z dziećmi, 

musimy naprawdę kombinować, na to pieniądze, dawać z siebie bardzo dużo, aby 

cokolwiek powstało. Fundusz Sołecki da nam taką możliwość, że będziemy mogli 

naprawdę wydać trochę pieniędzy z naszych pieniędzy sołeckich na to, aby uruchomić 

naszą społeczność lokalną, jeżeli chodzi o dzieci, czy dorosłych, a nawet seniorów. 

Sołtys Teresa Bielak - My jesteśmy znowu przeciw funduszowi, dlatego że sołectwa to nie 

tylko gry, zabawy i tak dalej. My chcemy zrobić te drogi. Droga to jest podstawa. Bardzo 

dużo jest  sołectw, które naprawdę muszą na drogi, na lampy, na wszystko. Na przykład 

jak my na świetlicę.  

Wójt Karolina Nowak - Pani Sołtys, po pierwsze w Funduszu Sołeckim może dalej Pani 

przekazywać środki na lampy, na drogi, na chodniki, na co Pani sobie uważa, tylko trzeba 

ten budżet po prostu zaplanować.  

Radny Dariusz Szudziński - Dla mnie aktywny sołtys to jest taki, który uczestniczy w 

zebraniach i ten odpis, czy będzie, czy nie będzie, czy wejdziemy w fundusz sołecki, to 

spotkanie takie dla sołtysów powinno być wiążące i powinniśmy się stawić praktycznie w 

100% według mnie. Chciałbym wiedzieć ilu było sołtysów, jak się rozłożyło głosowanie. 

Tak samo łatwo się mówi młodym sołtysom, bo jeszcze naprawdę nic nie wskórali można 

powiedzieć. Ja słucham głosów starszych sołtysów, którzy już funkcjonują. Odnośnie 

robienia jakichś tam spotkań w sołectwach dla dzieci, jeżeli jest możliwość, jeżeli jest jakaś 

świetlica, można pozyskiwać środki do finansowania z różnych instytucji, aczkolwiek i 

nawet w gminie można pisać pewne rzeczy.  Ja jestem za właśnie głosem swojego sołtysa, 

bo po prostu też muszę dbać o swoje sołectwo.  

Sołtys Wacław Mroczek -  Proszę Państwa, z całym szacunkiem dla wszystkich inicjatyw 

związanych z Funduszem Sołeckim, przeraża mnie to, że trzeba wydać wszystkie pieniądze 
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z końcem roku kalendarzowego. Różnie to może być, może coś wydarzy się 

nadzwyczajnego i człowiek zostaje bez grosza. Następna sprawa, ja akurat muszę podać 

tutaj wszystkim do wiadomości, ale moje sołectwo straci 51 tysięcy złotych. To już jest 

dość pokaźna suma, jak na budżet sołecki. 

Radny Jarosław Kubajek - Chodzi o drogi, chodniki, bo Pani Wójt powiedziała, mam 

nadzieję, że to będzie zaprotokołowane, że drogi, chodniki będą należały do obowiązków, 

że tak powiem, gminy. Zawsze sołectwa dbały o te drogi. Teraz większość z nas ma te 

drogi szutrowe i teraz mój sołtys nie będzie mówił „Jarek chodź pojedziemy z ciągnikiem i 

załatamy te dziury”, tylko Pan sołtys będzie interweniował, do Pana Ryszarda, że trzeba 

drogi łatać. Jak Pani Wójt sobie wyobraża załatwienie tej sprawy, bo mamy 24 sołectwa, 

ileś tam ładnych kilometrów tych dróg i to będzie problem.  

Wójt Karolina Nowak - Poprzednie lata pokazały, że mimo tego, że sołtysi za każdym 

razem zaznaczają w budżecie pieniądze na remont dróg, to te drogi nadal są w złym 

stanie, więc i tak najważniejsze inwestycje i budowa dróg, i remonty należą zadań 

samorządu. Wsparcie sołectw z budżetów sołeckich jest doraźne, głównie pieniądze idą 

na tłuczeń. A z budżetu gminy dodatkowo w tamtym roku było wydatkowane około 400 

tysięcy na sam tłuczeń. Tak że te pieniądze sołectw są pomocne, ale nie są jakimś 

ogromnym zaangażowaniem jeżeli chodzi o remont dróg, bo główne remonty i budowy 

dróg to są i tak w gestii urzędu.  

Radny Zbigniew Lidak - Jeżeli chodzi o odpis sołecki, myślę, że to do końca jeszcze nie jest 

dogadane, bo każdy radny powinien ze swoimi sołtysami uzgodnić to na 100% i myślę, że 

ta uchwała dzisiaj jest troszkę przedwczesna. 

Radca Damian Gawrycki - Ta uchwała musi być bezwzględnie podjęta tak naprawdę na 

sesji tej, bo do końca marca Państwo musicie zadecydować o wyodrębnieniu bądź też 

niewyodrębnieniu takiego funduszu. 

Radny Jarosław Kubajek - Te pieniądze, które mamy teraz jako sołectwa zaoszczędzone, 

byśmy musieli je wydać do końca roku? 

Skarbnik Joanna Nadolecka – Tak. 

Radny Dariusz Szudziński - No to właśnie, mamy zaoszczędzone pieniądze, wydajemy. Za 

rok, dwa wracamy z powrotem do odpisu. Wracamy do odpisu i startujemy z czym? Z 

pustym kontem. Tak to będzie wyglądało według mnie.  

Skarbnik Joanna Nadolecka - Chciałabym podkreślić, że w niektórych sołectwach dalej 

można rozdzielić te środki na drogi.  Nie należy się bać też przepadania tych środków, bo 

patrząc z perspektywy całej gminy, te środki nigdzie nam nie uciekają. One są co roku 

przyznawane na dane sołectwo w Funduszu Sołeckim, ale patrząc z perspektywy gminy, 

one zostają po prostu w budżecie. To są pieniądze mieszkańców i one będą po prostu 

funkcjonowały dalej. To różni się tym, że od nowa co roku naliczany jest nowy budżet. 

Aczkolwiek takie twierdzenie, że trzeba wydać na siłę, byle tylko wydać, bo to jest 

niegospodarne. Dlatego mówię, sołtysi, którzy nie mają pomysłu, nie chcą też na siłę robić 
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jakichś festynów, nie mają też możliwości, mogą dalej przeznaczyć na drogi. Jeśli chodzi o 

inwestycje, wszystko jest jednoroczne, więc ktoś ma pomysł, może na przykład zrobić sam 

projekt na lampę albo na przykład zrobić część chodnika.  

 

ZA: 7, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Lucyna Deja-Kowalska, Aleksander Marszałek, Krystyna Oszkin, Henryka Poznańska, 

Magdalena Rosinke, Zuzanna Sowińska–Tissler, Kamila Walasek 

PRZECIW (5) 

Dariusz Górski, Jarosław Kubajek, Zbigniew Lidak, Rafał Szalkowski, Dariusz Szudziński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Łukasz Kowalczyk 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Joanna Gniazdowska, Karol Gutkowski 

Uchwała nr XII/80/2025 stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

 

j) w sprawie ustanowienia jednorazowego wsparcia rzeczowego „Wyprawka dla 

Maluszka”, 

Projekt uchwały odczytała przewodnicząca Lucyna Deja – Kowalska. 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Lucyna Deja-Kowalska, Dariusz Górski, Łukasz Kowalczyk, Jarosław Kubajek, Zbigniew 

Lidak, Aleksander Marszałek, Krystyna Oszkin, Henryka Poznańska, Magdalena Rosinke, 

Zuzanna Sowińska–Tissler, Rafał Szalkowski, Dariusz Szudziński, Kamila Walasek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Joanna Gniazdowska, Karol Gutkowski 

Uchwała nr XII/81/2025 stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

 

k) w sprawie skargi na wybory sołtysa w sołectwie Otłówko, 

Projekt uchwały odczytała przewodnicząca Lucyna Deja – Kowalska. 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Lucyna Deja-Kowalska, Dariusz Górski, Łukasz Kowalczyk, Jarosław Kubajek, Zbigniew 

Lidak, Aleksander Marszałek, Krystyna Oszkin, Henryka Poznańska, Magdalena Rosinke, 

Zuzanna Sowińska–Tissler, Rafał Szalkowski, Dariusz Szudziński, Kamila Walasek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Joanna Gniazdowska, Karol Gutkowski 

Uchwała nr XII/82/2025 stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 

 

l) w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Gardeja na rok 2025, 

Projekt uchwały odczytała przewodnicząca Lucyna Deja – Kowalska. 

Zmiany w projekcie przedstawiła Skarbnik Joanna Nadolecka.  

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Lucyna Deja-Kowalska, Dariusz Górski, Łukasz Kowalczyk, Jarosław Kubajek, Zbigniew 

Lidak, Aleksander Marszałek, Krystyna Oszkin, Henryka Poznańska, Magdalena Rosinke, 

Zuzanna Sowińska–Tissler, Rafał Szalkowski, Dariusz Szudziński, Kamila Walasek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Joanna Gniazdowska, Karol Gutkowski 

Uchwała nr XII/83/2025 stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 

 

m)  w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gardeja na lata 2025-2030. 

 

Projekt uchwały odczytała przewodnicząca Lucyna Deja – Kowalska. 

 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Lucyna Deja-Kowalska, Dariusz Górski, Łukasz Kowalczyk, Jarosław Kubajek, Aleksander 

Marszałek, Krystyna Oszkin, Henryka Poznańska, Magdalena Rosinke, Zuzanna Sowińska 

Tissler, Rafał Szalkowski, Dariusz Szudziński, Kamila Walasek 
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PRZECIW (1) 

Zbigniew Lidak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Joanna Gniazdowska, Karol Gutkowski 

Uchwała nr XII/84/2025 stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczącą ogłosiła 2 minuty przerwy.  

Radca Damian Gawrycki - Nieobecny radny Gutkowski ni z tego ni z owego oddał głos. No nie 

wiemy przede wszystkim, czy to był radny. Jest ryzyko, że ewentualnie no ta uchwała mogłaby 

zostać stwierdzona jej nieważność. Dla spokojności myślę, żeby jeszcze raz przegłosować.  

 Odbyło się ponowne głosowanie. Prawidłowe wyniki w pkt. 12 g.  

 

Ad.pkt.13 Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 

Przyjęcie protokołu z sesji nr X/2025 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Lucyna Deja-Kowalska, Dariusz Górski, Łukasz Kowalczyk, Jarosław Kubajek, Zbigniew Lidak, 

Aleksander Marszałek, Krystyna Oszkin, Henryka Poznańska, Magdalena Rosinke, Zuzanna 

Sowińska–Tissler, Rafał Szalkowski, Dariusz Szudziński, Kamila Walasek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

 

Przyjęcie protokołu z sesji nr XI/2025 

 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Lucyna Deja-Kowalska, Dariusz Górski, Jarosław Kubajek, Zbigniew Lidak, Aleksander 

Marszałek, Krystyna Oszkin, Henryka Poznańska, Magdalena Rosinke, Zuzanna Sowińska–

Tissler, Rafał Szalkowski, Dariusz Szudziński, Kamila Walasek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Łukasz Kowalczyk 
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BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Joanna Gniazdowska, Karol Gutkowski 

Ad.pkt.14. Zapytania i wolne wnioski. 

Radny Łukasz Kowalczyk - Prośba jest taka, żeby sprawdzić, kto jest właścicielem 

nieruchomości w postaci drogi, która jest drogą dojazdową do sklepu Biedronka. Jeżeli to 

byłaby droga, która przynależałaby do właściciela tego sklepu, to żeby jakimś tam sposobem 

przymusić go do naprawy tej drogi. Druga sprawa to taka prośba, bo też mówiliśmy tutaj o 

tych SIM-ach. Uważam, że to świetna inicjatywa, natomiast wydaje mi się, że najlepszą 

lokalizacją to jest próba zabudowy, o której już dawno mówiliśmy na różnych zebraniach w 

tym roku. Próba przywrócenia tego dawnego wyglądu naszej miejscowości Gardeja. Gdzieś w 

ciągu tych dziurawych fragmentów kominów, żeby tam gdzieś powstało to. Rzecz trzecia, o 

której mówiliśmy, to projekty dotyczące wszelkich działań. Pan Sołtys mówi, że odnowienie 

projektu to kwota 20 tys. zł. Może ja się nie znam na cenach, ale to wszystko wydaje mi się 

zbyt drogie.  

Wójt Karolina Nowak - Ustaliliśmy z pracownikami Energy, że zrobimy jeden projekt na 

wszystkie potrzebne lampy w całej gminie. I będziemy je realizować według jakiegoś 

harmonogramu na przyszłe lata. Jeżeli chodzi o tą drogę do Biedronki, to tak, napiszemy takie 

pismo, jeżeli właścicielem jest Biedronka.  

Ad. pkt.15. Zamknięcie obrad sesji. 

Przewodnicząca Rady Gminy Lucyna Deja-Kowalska zamknęła sesję o godzinie 19.00 słowami: 
„Zamykam XII Sesję Rady Gminy”.  
  
Na tym protokół z obrad Sesji Rady Gminy Gardeja zakończono. 
 
 

 
 Przewodnicząca 

Rada Gminy Gardeja 

Lucyna Deja-Kowalska 

 

 

 

Przygotowała: Aldona Taczyńska  18/04/2025 r. 

 
 


